
Referat for Laven Borgerforenings generalforsamling
Onsdag den 1. november 2017 kl. 19.00 i Alling Beboerhus – 34 deltagere

Dagsorden:
1. Valg af dirigent og referent

Asbjørn Bjerre blev valgt som dirigent og konstaterede, at generalforsamlingen var lovlig indvarslet iht. 
vedtægterne og dermed beslutningsdygtig. 
Niels Bo Christensen blev valgt som referent.

2. Formandens beretning
Formandens beretning indeholdt:
Mange aktive borgere i Laven, der alle gør en fin indsats for byens liv.
− Thomas Fasterholt har kreeret en ny stjerne til juletræet, som igen i år var sponseret af familien 

Sonne.
− Stig Tofteberg og Frank Møller har bygget pizzaovn, som bliver flittigt brugt. 
− Rune Bak Hansen har taget mange opgaver med saunaen.
− Byorkesteret skabte rammerne for en vellykket sommerfest. 
− Antikvariatet er byens sociale samlingspunkt og har været rammen om flere fremragende intime 

koncerter. 
− Tak til alle som igennem året har givet en hånd med ved vores arrangementer eller på anden måde 

har ydet en indsats for den sociale trivsel i byen.
Af øvrige aktiviteter omtalte Stig Holten:
− Nye stativer og ombygning ved bådhuset med mere plads til kano og kajakker
− Informative QR-koder på bygninger i Laven med en særlig historie
− Inddragelse i kommunale planer
− Lokalrådets arbejde med trafikregulering
− Netop afholdt borgermøde arrangeret af kommunen med projekt ”Terrassen Camping”, udstykning

og fredning

Kommentarer/debat: 
Ros til borgerforeningens bestyrelse for mange gode arrangementer
Beretningen blev godkendt.

3. Kassererens beretning
Regnskabet vedlægges.
− Regnskabet udviste et lille underskud.
− Færre medlemmer – altså borgere i byen har betalt kontingent i forhold til året før
− Lidt færre indtægter på arrangementer, men også færre udgifter 
− Pænt overskud på sommerfesten 
− Anskaffelse af båd og bådmotor til fri afbenyttelse, dog eks. benzin til motoren
− Ny pizzaovn på bådpladsen
− Fortsat pæn egenkapital på tkr. 40

Kommentarer/debat: 
Det faldende medlemstal blev drøftet, og der blev opfordret til, at bestyrelsen fortsat stemmer dørklokker i
forbindelse med kontingentopkrævningen hvert år i maj. Det giver gode kontakter til nye og gamle Laven-
borgere.



Der var et ønske om, at se en medlemsliste (medlemlisten ligger på Laven.dk) over de der havde betalt, 
mail-liste på alle medlemmer samt bedre muligheder for at indbetale på MobilePay. Kassereren sørger for 
dette.

Regnskabet blev herefter godkendt.

4. Indkomne forslag, herunder fastsættelse af kontingent.
Forslag om ”Sauna-flåden”
Sonja Simonsen havde indsendt et forslag til generalforsamlingen om, at ”Sauna-flåden” indgår i et 
tættere samarbejde med Borgerforeningen således, at man kan udnytte eventuelle synergier omkring 
forsikringer og konti, dog uden sammenblanding af ”sauna-flådens” økonomi og Borgerforeningens 
økonomi.

Generalforsamlingen stemte om følgende: ”Bestyrelsen opfordres til at undersøge mulighederne for at 
få ”Sauna-flådens” økonomi, forsikringer og juridiske forhold ind under Borgerforeningen”. 

28 stemte for og 2 stemte imod, så derfor arbejder Borgerforeningens bestyrelse videre med forslaget.

Kontingent 2017-18
      Bestyrelsen indstiller uændret kontingent, hvilket blev godkendt af generalforsamlingen

5. Valg af bestyrelsesmedlemmer.
Christine Hanselmann, Rune Bak Hansen og Gert Vincent blev genvalgt.
Mette Fruelund genopstillede ikke til bestyrelsen. I stedet foreslog bestyrelsen Majken Dahlgaard 
Hatting, som nyt bestyrelsesmedlem. Majken Dahlgård Hatting  blev valgt.

6. Valg af bestyrelsessuppleanter.
Frank Møller og Bodil Larsen blev genvalgt.

7. Valg af revisor
Flemming Würtz og Asbjørn Bjerre blev valgt.

8. Eventuelt
Sonja Simonsen spurgte om muligheden for at låne/leje den nedlagte skole/børnehaven i Gl. Laven til 
private formål eksempelvis børnefødselsdag eller lignende. Flere deltagere i generalforsamlingen 
oplyste, at det allerede er muligt, og at man bare retter henvendelse til børnehaven.

Preben Louring orienterede om Beboerhusforeningen og forklarede hvorfor, at Beboerhusforeningen er 
selvstændig og ikke en del af Borgerforeningen. Preben orienterede også om kommende fællesspisning i
Laven på et indtil videre  ”hemmeligt sted”

Kaj Larsen roste som ny-tilflytter Laven.dk og webmaster Jesper Bull for en god og meget informativ 
hjemmeside med mange gode oplysninger om Laven. Andre støttede ”roserne”, men opfordrede 
derudover til en mere levende hjemmeside med flere nyheder. Mange af disse nyheder er i dag på 
facebook.

Per Poulsen roste Nytårskuren for seniorer, som de senere år er afholdt hos Bente og Stig, hvert år med 
knap 25 deltagere.



Afslutningsvis takkede Stig - Mette Fruelund for det store arbejde i bestyrelsen og som tovholder ved 
flere af årets arrangementer, men en særlig tak for indsatsen til hele familien som tovholder for 
sommerfesten. Heldigvis har Mette lovet at være behjælpelig også fremover, selvom hun udtræder af 
bestyrelsen – Tak � �

Afslutningsvis takkede Stig – Asbjørn Bjerre som en god dirigent for generalforsamlingen.

Dato: 4. november 2017

Niels Bo Christensen, referent

 
Godkendt:

__________________
Asbjørn Bjerre, dirigent  

Bestyrelsen:

_____________________________ _________________________
Stig Holten, formand Gert Vincent

_____________________________ _________________________
Christine Hanselmann Rune Bak Hansen

_____________________________ _________________________
Majken Dahlgård Niels Bo Christensen


